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Van de redactie
 
Welkom aan Gerard van Eijk. Hij gaat samen met Leona
de redactie doen.
Het voorwoord van de voorzitter; mededelingen van het
bestuur, de Notulen van de Algemene Ledenvergadering,
en de sanering van de bult. 
De evenementencommissie bericht (met foto’s) over het
afgelopen paasfeest, de plantjes ruildagen.en bericht over
de komende Open Dag.
Saskia Boidin interviewt Peter Prinssen.
Hans Mobach vertelt over aardbeien,  met bestellijst, en
geeft de prijslijst van de VTV winkel.
Foto’s van Nico Bader, Saskia Boidin, Leona van Duiven-
voorde, Els Frakking, René Janssen en Yvonne Vredeveldt.
WILT U UW BIJDRAGEN TIJDIG INSTUREN? DAT
SCHEELT DE REDACTIE VEEL WERK!

Nico Bader.
Bijdragen voor de volgende nieuwsbrief graag voor 25
augustus 2023 insturen.
 
 
AFSCHEID
 
Van de tuin. We zullen de oogsten missen; bessen, druiven,
frambozen, bramen., courgettes, pompoenen…  De natuur
moestuin;  plantaardige mest, niet spitten, struiken en
bloemen voor vogels, vlinders, bijen en andere insecten,
onverharde paden en natuurlijke afscheidingen.
Van de vereniging.  De vereniging draait op vrjwilligers;
zonder vrijwilliggers geen vereniging. Ik heb grote bewon-
dering voor ze.  De tijd en de energie die ze in de vereniging
steken, vaak minder of niet zichtbaar. Voor alle  niet-vrijwil-
ligers; werk mee, denk mee, doe mee.
Van “de Zaaier”. In 2006 van Cor Eijpe overgenomen.
Redacteur zijn is een mooie klus, vooral het  moment, dat
er weer een blad klaar is. In 2016 werd de stap gezet naar
een tijdschrift in kleur. Samen met Leona is een aantal fraaie
“Zaaiers” gemaakt.
 
Dank aan het bestuur voor de vrijheid en de ruimte die ik
kreeg. Dank aan Leona voor de prettige samenwerking.
Leona en Gerard, succes  gewenst  met  de  volgende  
‘”Zaaiers”.
 
 
Nico Bader
 
 
Foto ooievaar op de voorkant: Yvonne Vredeveldt

zaterdag  13 mei  2023
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Voorwoord
 
 
Beste tuinders,
 
Voor ons zit mei vakantie zit er weer op en was het weer even
hard werken om de kleine achterstand weer in te halen. Helaas
heeft het weer niet echt meegezeten en hebben de bonen die we
net voor de vakantie hebben geplant behoorlijk wat schade op-
gelopen door de ene nachtvorst. Ook de gezaaide sla en bietjes
zijn niet opgekomen, dus maar weer een nieuwe poging wagen.
 
De afgelopen periode is best een drukke geweest nu ik met het
schrijven van mijn voorwoord zo over terug denk. De sanering van
de bult is begonnen, Jan Roest heeft een snoei en een Twentse
spitcursus gegeven. Ook de nieuwe weggeeftafel is een mooi
succes waarmee alles op één plek ligt en de rest netjes blijft. Waar
ik zelf heel blij mee ben alle activiteiten die de afgelopen periode
zijn gehouden door de evenementen commissie.
 
Met een voldaan gevoel kijk ik zelf terug op de ledenvergadering
van maart. De opkomst was redelijk maar kan altijd beter. Het was
een fijne avond met voldoende ruimte voor discussie en de nodi-
ge humor. We hebben, na jarenlange inzet, deze avond officieel
afscheid genomen van Jan Landwaart als bestuurder. Jan nog-
maals dank voor de enorme inzet!
 
Een andere memorabele gebeurtenis is het neerstrijken van een
ooievaarspaar op ons nest voor de kantine. Dit paar is ongetwijfeld
het meest gefilmde en gefotografeerde stel van ons complex.
Tot slot wil ik Nico Bader bedanken voor zijn inzet voor “De
Zaaier”, want dit is zijn laatste editie. Leona van Duivenvoorde
neemt het stokje over samen met Gerard van Eijk.
 
Met de hartelijke tuingroeten,
 
Rene
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Mededelingen van
het bestuur
Status bult

Het zal menigeen niet ontgaan zijn: ‘de Bult’ is afgegraven.
Het Bussumse infrabedrijf Fokker-Oomen heeft in record-
tempo de bult afgegraven en de grond afgevoerd. Helaas
bleek na een eerste test dat de overgebleven grond nog
kleine sporen verontreiniging bevatte. Daarom wordt nog
een laag dieper afgegraven en zal de ontgraving tot maai-
veld gevuld worden met schone aarde. 
We willen op de vrijgekomen ruimte weer een tiental tuinen
kunnen realiseren. De grond moet hiervoor absoluut
schoon zijn, dus we hopen dat de volgende testen positief
uitvallen. 
 
Groene opstallen

De afgelopen jaren zijn er veel opstallen (schuurtjes, per-
gola’s, erfafscheidingen, etc.) bij gekomen. Gelukkig heb-
ben we nu duidelijke opstalregels (zie ook op de website:
Over VTV Naarden à Reglementen). Deze regels worden
over het algemeen goed nageleefd, want we zien regelma-
tig goede aanvragen langskomen. Maar na het neerzetten
van de opstal wordt helaas nog wel eens vergeten de opstal
in de goede kleur te verven. We willen daarom iedereen er
via deze weg nogmaals op wijzen dat alle (ook de oude)
opstallen groen moeten zijn. Naardens groen om precies
te zijn: op het complex zijn veel goede voorbeelden te
vinden.
 
Inleveren bloembollen

Nu de voorjaarsbloemen uitgebloeid raken, willen we graag
iedereen oproepen hun uitgebloeide bloembollen in te le-
veren bij de vereniging. Denk aan tulpen, narcissen, hya-
cinten, etc. We kunnen deze bollen herplanten op het
complex om er zo volgend jaar wederom van te kunnen
genieten.
 
Coördinatie tuindiensten

Een belangrijk onderdeel van het lidmaatschap van de
tuinvereniging is het bijdragen aan het onderhoud van het
complex. Van elk lid wordt verwacht dat hij/zij twee maal
per jaar een tuindienst meedraait. Dit kan vanaf 4 maart
elke zaterdag van 10u00 tot 12u00 tot eind oktober.
Chris Koopman, onze complexbeheerder, coördineert
vooralsnog de tuindiensten. U kunt zich bij hem aanmelden
via beheer@vtvnaarden.nl of 06 - 5148 6917. Doet u dit
alstublieft van tevoren, zodat de werkzaamheden op het
complex beter in te plannen worden.
Voor elke tuindienst die u niet doet, brengen wij aan het

eind van het jaar €50,- in rekening. Bent u niet in staat
tuindiensten te doen? Geef dit dan zo snel mogelijk en in
ieder geval vóór het aflopen van het tuindienstperiode door
aan Chris. Met opgaaf van een geldige reden uiteraard
(zoals hoge leeftijd), dan kunt u vrijstelling krijgen.
 
OPROEP: voor de coördinatie van de tuindiensten zijn
we naarstig op zoek naar één (of meerdere) leden die
deze taak van Chris over willen nemen. Chris stopt na
dit seizoen met de coördinatie en het zou zonde zijn
wanneer we veel verenigingsgeld moeten inzetten om
externe mensen hiervoor in te huren. 
 
Hobbyfotograaf

Achter in De Zaaier staan de contactgegevens van het
bestuur. Maar het is niet altijd duidelijk wie er achter de
naam schuilgaat. Om de herkenbaarheid (en aanspreek-
baarheid) van het bestuur te vergroten willen wij graag een
paar mooie profielfoto’s bij de contactgegevens plaatsen.
Hiervoor zijn we op zoek naar een hobbyfotograaf onder
onze leden zodat we ook een meer professionele uitstraling
kunnen neerzetten. Bent u kundig en ervaren in de fotogra-
fie en wilt u ons hierbij helpen? Neemt u dan alstublieft
contact met ons op via bestuur@vtvnaarden.nl
 
Lassen en slijpen

Door het werken in de tuin kan uw gereedschap stuk gaan
of bot worden. Tegen een vrijwillige vergoeding kunt u uw
botte of kapotte gereedschap de komende tijd naar de
werkplaats brengen om geslepen of gelast te worden. De
werkplaats bevindt zich naast de kantine en is open op
zaterdagen tussen 10u00 en 12u00. Chris Koopman helpt

Notulen ALV
Notulen Algemene Ledenvergadering van de volkstuin-
dersvereniging Naarden
Maandag 13 maart 2023
 
1 Opening

René Janssen opent de vergadering om 20u00. De verga-
dering wordt ondersteund door een Powerpoint presentatie.
Het bestuur is voltallig aanwezig:
René Janssen (voorzitter)
Jaap Kolk (secretaris)
Alex Driest (penningmeester)
Ron Dekker (verhuur)
Chris Koopman (complexbeheer)
Jan Landwaart (algemeen bestuurslid)
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2. Goedkeuring notulen algemene ledenvergadering 2022

De notulen van de ALV 2022 worden zonder wijziging
goedgekeurd.
De acties van het bestuur uit de vorige ALV:
Het onderhoud van de gravier d’or paden is opgenomen in
de tuindiensten en de schoffeldag was een groot succes
Het onderhoud van de kruidentuin is opgenomen in de
tuindienst
 
3. Jaarverslag 2022

De publicatie van het jaarverslag heeft enige vertraging
opgelopen omdat ten tijde van de ALV de nieuwsbrief nog
niet volledig verspreid was. Het jaarverslag 2022 is mon-
deling toelicht en wordt zonder wijziging goedgekeurd.
 
4. Financieel jaarverslag 2022

De vereniging heeft 2022 afgesloten met een batig saldo
en een verdubbeling van het vermogen gezien door de
aanschaf van een nieuwe maaier en meer afdracht van
borg. Het financieel jaarverslag 2022 wordt zonder wijziging
goedgekeurd.
 
5. Verslag van de kascontrolecommissie

Mevrouw Van der Neut en mevrouw Van Rossum-Vloe-
mans hebben de financiële stukken doorgenomen en geven
aan dat deze een betrouwbaar beeld schetsen. Zij stellen
voor de jaarstukken goed te keuren en het bestuur dechar-
ge te verlenen. De leden verlenen het bestuur vervolgens
decharge.
 
6. Begroting 2023

Net als voorgaand jaar is de doelstelling budgetneutraal of
met een overschot te eindigen en hiermee de trend te
eindigen van interen op eigen vermogen.
De huurprijs, lidmaatschap van de VTV en AVVN wordt
volgens afspraak (ALV 2021) overgenomen in de begroting.

De begroting voor 2023 wordt onder stemming gebracht en
goedgekeurd door de leden.
 
7. Benoeming nieuwe leden van de kascontrolecommissie

Aftredend zijn mevrouw Van der Neut en mevrouw Van
Rossum-Vloemans. Beiden stellen zich herkiesbaar voor
de kascontrole van 2023. De herbenoeming van mevrouw
Van Rossum-Vloemans en mevrouw Van der Neut wordt
goedgekeurd door de leden.

8. Herbenoeming bestuurslid Ales Driest

Aftredend is Alex Driest, als bestuurslid verantwoordelijk
voor de financiën, die zich herkiesbaar stelt. Voorgesteld
wordt de heer Driest te herbenoemen, wederom voor een
termijn van drie jaar. De herbenoeming als bestuurslid wordt
goedgekeurd door de leden.
 
9. Aftreden bestuurslid Jan Landwaart

Aftredend is Jan Landwaart, algemeen bestuurslid, die zich
niet herkiesbaar stelt. Het bestuur heeft besloten dat de
vrijgekomen plek niet zal worden ingevuld.
Onder luid applaus bedankt het bestuur Jan voor zijn
enorme inzet de afgelopen jaren zowel als bestuurslid als
vrijwilliger. Jan geeft aan dat hij zich blijft inzetten voor de
vereniging als vrijwilliger.
Het rooster van aftreden voor de komende jaren laat zien
dat volgend jaar voor aftreden Jaap Kolk (secretaris) staat.

 
10. Onderhoud complex

Het bestuur geeft aan dat het onderhouden en het verbe-
teren van de gravier d’or (grafidor) paden aandacht blijft
behoeven. Met het opnemen van het schoffelen van de
paden in de tuindiensten wordt het onderhoud beter be-
heersbaar.
Het bestuur drukt de leden op het hart dat het doen van de
tuindiensten belangrijk is en dat het vorig jaar geschrokken
is van de hoeveelheid niet-uitgevoerde tuindiensten. On-
danks meerdere communicatiemomenten waren einde
2022 bijna een kwart van de tuindiensten niet uitgevoerd.
De extra dag in november heeft de balans weer enigszins
rechtgetrokken, maar toch zijn er nog tientallen boetes
verstuurd.
Daarnaast wil het bestuur de leden meegeven dat ook het
daadwerkelijk op komen dagen bij tuindiensten belangrijk
is in verband met het inplannen van werkzaamheden. Het
is mogelijk vooraf bij Chris Koopman op te geven.
Tot slot geeft het bestuur aan extra tuindiensten in te
plannen voor de leden die moeilijk op zaterdagochtend
kunnen komen. Er zullen vier extra tuindiensten ingepland
worden op doordeweekse momenten (woensdag of don-
derdag). De data zullen te zijner tijd gecommuniceerd
worden aan de leden.
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11. Schouw tuinen

De Schouwcommissie en het bestuur geven de leden te-
rugkoppeling over hoe het afgelopen jaar geschouwd is en
welke acties er ondernomen worden/zijn. Er wordt 3x per
jaar geschouwd door de Schouwcommissie, waarna zij het
bestuur adviseert over tuinen die onvoldoende onderhou-
den zijn. Het bestuur beslist daarna over de vervolgactie(s)
zoals een waarschuwing, een gele kaart of bij excessief en/
of herhaaldelijke overtredingen zelfs royement.
Het globale beeld van de staat van de tuinen en het complex
is dat het steeds beter wordt. Echter, het bestuur heeft in
2022 één lid moeten royeren vanwege absolute verwaar-
lozing.
 
12. Verhuur

Momenteel zijn alle tuinen verhuurd en staan er 23 perso-
nen op de wachtlijst.
Een aantal vrijgekomen tuinen is het afgelopen jaar gesplitst
om meer leden op de wachtlijst een tuin te kunnen bieden.
Ook is het starten met een kleinere tuin (tussen de 50 en
75 m2) beter omdat het voor nieuwe leden vaak lastig is de
hoeveelheid werk in te schatten. Een te grote tuin wil nogal
eens ontmoedigen en op deze manier hoopt het bestuur
dat minder nieuwe leden al na één seizoen afhaken.
Wanneer leden na een aantal jaar door willen stromen naar
een grotere tuin kunnen zij dit aan het bestuur kenbaar
maken.
 
13. Vrijwilligers

Het bestuur geeft aan dat – net als voorgaande jaren –
weinig aanwas is in nieuwe vrijwilligers wat extra druk legt
op de bestaande vrijwilligers en de bankrekening van de
vereniging. Het vinden en houden van (voldoende) vrijwil-
ligers verdient aanhoudende aandacht.
Chris Koopman is als bestuurslid verantwoordelijk voor het
complexbeheer en doet onder meer zelf de coördinatie van
de tuindiensten. Chris geeft aan te willen stoppen met deze
coördinatie. Het bestuur zoekt daarom één (of meerdere!)
vrijwilligers die op zaterdagochtend de tuindiensten willen
begeleiden. Eén van de leden merkt op dat wellicht leerlin-
gen van het Wellant College hier een bijdrage in willen le-
veren. Het bestuur zal hier achter aan gaan en eveneens
alternatieve mogelijkheden voor de begeleiding onderzoe-
ken.
Nico Bader heeft vele jaren de redactie van ons nieuwsblad
De Zaaier verzorgd, maar heeft aangegeven hiermee te
stoppen. Leona van Duivenvoorde zal het stokje van hem
overnemen. Nico kon niet aanwezig zijn, maar het bestuur
bedankt Nico voor zijn jarenlange inzet. Onder luid applaus
krijgt Nico complimenten voor de nieuwsbladen.
 

14. Sanering bult

De gemeente Gooise Meren heeft de sanering van de bult
op haar begroting staan en de aanbestedingsprocedure in
gang gezet. In april zal de afgraving starten, waardoor 1200
m2 vrijkomt voor verhuur. Alle vervuiling wordt afgevoerd
en na het testen van de afgraving zal een rijke toplaag
aangebracht worden. Ook wordt hekwerk neergezet in lijn
met de huidige begrenzing.
Het bestuur verwacht op de vrijgekomen ruimte 8 tot 12
nieuwe tuinen te kunnen realiseren.
 
15. Evenementencommissie

De Evenementencommissie en het bestuur geven de leden
terugkoppeling over wat er allemaal georganiseerd gaat
worden. Er is een uitgebreid programma samengesteld,
waardoor er een gevarieerd en leuk aanbod voor alle leden
is.
Het bestuur geeft aan verheugd te zijn met inzet en plannen
van de vernieuwde evenementencommissie.
 
16. Overige punten

Het bestuur heeft een bijenreglement opgesteld over het
houden van bijen en licht deze toe. Na stemming wordt het
bijenreglement goedgekeurd door de leden. Eén van de
leden merkt op dat het interessant kan zijn om de bijenver-
eniging een voorlichting te laten verzorgen. Het bestuur zal
hier actie op ondernemen.
Naast het organiseren van voorlichting voor nieuwe leden
heeft het bestuur een nieuwe versie van het voorlichtings-
boekje gemaakt. Deze zal aan de nieuwe leden uitgereikt
worden en kan ook door leden (digitaal) opgevraagd worden
bij de secretaris.
Het keurmerk Natuurlijk Tuinieren (ook wel genoemd ‘Stip-
pen van het lieveheersbeestje’, verwijzend naar het plak-
kaat bij de ingang van het clubhuis, red.) is aan de beurt
voor herkeuring. Hier zijn kosten mee gemoeid van €375.
Na een korte dialoog met en tussen de leden over de
meerwaarde/voordelen van het keurmerk is de herkeuring
onder stemming gebracht. Het voorstel tot herkeuring is
vervolgens goedgekeurd door de leden.
Het bestuur geeft aan het batig saldo (ong. €4000) te willen
herinvesteren en heeft twee bestemmingen voor ogen. Er
is echter geld voor één en dus wordt de leden gevraagd te
stemmen. De leden geven aan voorkeur te hebben voor
het ophogen en isoleren van de kantinevloer ten koste van
het verwijderen van oude, hoge wilgen aan de noordkant
van het complex.
Het bestuur stelt verschillende aandachtspunten te hebben
voor 2023:
Bijwerken van de statuten (indien voldoende tijd)
Onderzoeken of de vereniging aanspraak kan maken op
verschillende duurzaamheidssubsidies (zoals waterber-
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Voortgang sanering
bult
 
 
Eindelijk is er, na ongeveer 30 jaar, op 17 april 2023
voorspoedig gestart met de sanering van de bult. Binnen 2
dagen zijn er zijn ongeveer 40 vrachtwagens vol afgevoerd,
dat zijn heel wat kruiwagens trouwens.
De aannemer heeft in opdracht van de gemeente eerst tot
het oorspronkelijke maaiveld afgegraven. Hierna zijn wat
spoedmonsters genomen om te onderzoeken wat de mate
van restvervuiling is. Helaas was dit onderzoek niet positief
en gezien de hoeveelheid puin die nu nog kan zien liggen
is dat ook geen verassing.
De gemeente heeft opdracht gegeven voor aanvullend
onderzoek waarbij ook naar eventuele verspreiding wordt
gekeken. Op dit moment weten we hier nog niet de status
van en is het dus weer even afwachten. Zodra er nieuws te
melden is zullen we dit doen. Wordt wederom
vervolgt……………

ging)
Uitwerken van het boeteregime om misverstanden en on-
duidelijkheden te voorkomen
Voor de volgende ALV zal het bestuur een voorstel voor
stemming voorbereiden over het afvoeren van anorganisch
afval.
 
17. Gouden Schoffel

Michael Bouwman reikt namens de Schouwcommissie de
Gouden Schoffel uit aan dhr. Roolker (tuinnummers 503 en
505) voor de Best Onderhouden Tuin van 2022.
Naast de Gouden Schoffel introduceert de Schouwcommis-
sie dit jaar ook de Zilveren Schep en de Bronzen Hark voor
Beste Verbetering respectievelijk Beste Nieuwe Tuin
De Zilveren Schep is uitgereikt aan mevr. Roest  (tuinnum-
mers 720A en 720B)
En de Bronzen Hark was voor mevr. Spijker-Smallenburg 
(tuinnummer 145)
 
18. Afsluiting

Bij de rondvraag vraagt één van de leden of er beter op
gelet kan worden dat alle (verenigings)kruiwagens op hun
plek worden teruggezet. Het bestuur beaamt dat het inder-
daad de bedoeling is dat er bij het hek van elke hoofdingang
steeds twee kruiwagens staan.
 
René Janssen sluit de vergadering om 21u30.
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Nieuws van de
Evenementencommissie
 
Het groeiseizoen voor de tuin komt alweer aardig op stoom
nu de temperatuur is gestegen. Op ons tuincomplex is het
regelmatig een drukte van belang met tuinders die op hun
stukje grond aan de gang zijn. De evenementencommissie
kan al terugkijken op een aantal geslaagde evenementen
die we op de agenda hadden staan. Hieronder een korte
beschrijving met wat leuke foto’s van het paasfeest.
 
 
 
 

 
Op zaterdagochtend 8 april hadden we ons jaarlijkse
paasfeest voor de kinderen.
Natuurlijk was de paashaas ook aanwezig wat de kinderen
weer erg leuk vonden.
 
De limonade en het lekkers stonden al klaar op de tafels
en toen kon het schilderen van de eieren en kleuren van
de kleurplaten en tasjes beginnen. Nadat bijna iedereen
klaar was vroeg de paashaas of ze mee naar buiten wilden
om eieren te zoeken. 15 Vrolijke gezichten….. en op pad
gingen ze, om de 80 verstopte eieren te zoeken. De zon
scheen heerlijk en er werden 79 chocolade eieren gevon-
den! Het laatste ei werd de volgende dag gesmolten terug-
gevonden. Hahaha
De kinderen en hun ouders waren enthousiast over de
geslaagde ochtend. Tot volgend jaar!

De twee Plantjes Ruildagen waren ook heel geslaagd. Veel
zaaigoed en plantenstekken zijn op die dag van eigenaar
gewisseld. Het was ook leuk om te zien dat een aantal
nieuwe tuinders super blij was met hun “buit”. En dat is
mooi, want enthousiaste tuinders verzorgen hun tuin goed.
In het reglement staat dat iedereen verplicht is om zijn tuin
goed te onderhouden, maar zeg nou zelf: het hele tuincom-
plex wordt alleen maar mooier van al die goed verzorgde
verschillende tuinen vol groenten, fruit- bomen en struiken
en heel veel bloemen.
We hebben ook een paar leuke foto’s van de plantjes ruil
dagen.
 

 
 

 
 
De knutselochtend voor de jeugd is helaas niet doorgegaan
omdat niemand zich had opgegeven. Heel jammer. Mis-
schien komt het omdat we zoiets nog niet eerder hebben
georganiseerd waardoor lang niet iedereen het op tijd heeft
opgemerkt. Gelukkig is er dit jaar nog een kans  want op
23 september is er weer een knutselochtend. Hou daarvoor
wel de inschrijvingsdatum in de gaten en ook: vol is vol!
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Bedankje
 
 
Op zaterdag 1 april is Jan Landwaart verrast door de kan-
tinedames met een cadeau.

Als dank en blijk van waardering en respect voor wat Jan
als beheerder en bestuurslid 20 jaar heeft gedaan!
Jan stond altijd voor iedereen klaar met raad en daad en
daardoor schoot zijn eigen tuin er wel eens bij in.
Jan wij wensen je nog heel veel jaren veel tuinplezier, nu
als lid op de vereniging!
 
De kantinedames
 

Open dag
 
Zoals in de vorige Zaaier al werd geschreven staat de Open
Dag gepland op 26 augustus. Inmiddels heeft de evene-
mentencommissie het programma al aardig vorm gegeven.
Ik zal jullie alvast een aantal dingen verklappen in de hoop
dat iedereen al vooraf zin heeft om te komen.
Om de kosten voor het organiseren in de hand te houden
is er voor een iets minder grootschalige opzet gekozen.
Maar dat betekent niet dat het een saaie bedoening gaat
worden. In tegendeel!
Er zullen een aantal kramen staan voor instanties die net
als wij de natuur een warm hart toedragen, zoals bijv. de
Imkervereniging Bussum en het Vogelasiel Naarden.
Er is iemand die ons alles kan vertellen over het verwerken
van yacon in jam en andere gerechten.
Er is iemand die een presentatie wil geven over flora en
fauna, en dan met name over onderwerpen die ons zullen
aanspreken.
We kunnen zien en horen hoe je groenten kunt wecken in
een originele weckpan.
We willen bezoekers verschillende soorten tomaten laten
proeven. Heb je ongewone soorten tomaten in de kas
staan? Breng ons er een aantal van zodat we die kunnen
gebruiken. Hoe meer soorten hoe leuker!
We houden een Jamwedstrijd.
Wie maakt de lekkerste jam van de hele tuinvereniging en
gaat met een leuke prijs naar huis?
Er zullen natuurlijk rondleidingen over het terrein worden
gegeven en we hopen dat een aantal tuinders hun tuin wil
aanmelden als “open tuin”.
Dat hoeft niet voor de hele dag te zijn maar mag ook voor
een aantal uurtjes als dat beter uitkomt. We willen graag
ruim van tevoren weten wie zich hiervoor wil opgeven. Stuur
daarvoor zo snel mogelijk een mailtje naar pw58prins-
sen@xs4all.nl of geef je op in de kantine.
We zoeken mensen die een cake willen bakken zodat we
de bezoekers een lekker plakje cake bij de koffie of thee
kunnen aanbieden.
 
Behalve alle bovenstaande acties zal er op de Open Dag
nog veel meer te beleven zijn maar dat kunnen jullie alleen
te weten komen door op 26 augustus langs te komen!
 
Veel tuinplezier en hartelijke groeten van de evenmenten-
commissie.
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Interview met Peter
Prinssen van tuin
nummer 416
Peter en zijn partner Freek hebben de moestuin sinds 1999
en ze zijn altijd op die stek blijven zitten. Wel is  de grootte
en de indeling in de loop der jaren gewijzigd.  Freek heeft
een hele poos een tuin tegenover  de tuin van Peter gehad,
maar heeft helaas dit jaar zijn tuin moeten opzeggen om
gezondheidsredenen.
 
Zij hebben op die manier jarenlang harmonieus naast elkaar
kunnen tuinieren. Maar zij waren wel elk de baas op hun
eigen stuk, want twee kapiteins op 1 schip,  dat werkt niet
bij hen!
Freek was meer van de productie van groenten en fruit en
Peter is meer van de leuke planten en de experimenten.
 
Peter heeft nooit een slaaf van zijn tuin willen zijn. Hij zegt
altijd: Je moet met plezier naar je tuin gaan, niet moeten.

Hij gaat maar 1-2 x per week naar de tuin, behalve in het
hoogseizoen en bij grote hitte.
 
Freek komt uit het onderwijs en Peter werkte in de gezond-
heidszorg. Peter is drie jaar geleden met vervroegd pensi-
oen gegaan. Hij is nu druk met zijn twee tuinen bij hun
woonhuis, het buurtplantsoen,  zijn moestuin, rondleidin-
gen geven in Nardinclant, zijn hobby als historicus en 
stamboomonderzoeker, en mantelzorgen voor Freek. Ook
is hij lid van de evenementencommissie van de VTV.
(een leuk filmpje over de tuinen bij hun huis kun je vinden
via https://youtu.be/UGwVBem50OY )
 
Je komt de moestuin binnen via een mooie poort met de
naam De Hemel. Er staat op: voor Petrus twee keer bellen.
(waarbij het overigens mogelijk is, dat die net even bezig is
met andere belangrijke zaken!) Dan kun je vervolgens in
de grote Pot van Kommer en Kwel, die daar staat opgesteld,
al je dagelijkse zorgen wegstoppen. Dan kun je daarna gaan
genieten van een kopje thee in het prieel, of van alles wat
er staat, of van allebei.
 
De tuin heeft geen kas, maar wel veel fruitbomen:  een
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mispel,  een mirabel,  een paw paw oftewel asima triloba ,
een  rode appelboom met heel speciaal rood vruchtvlees,
2 perenbomen, een  kweepeer (heerlijk), en om uit te pro-
beren een kaki.
 
Voor de watervoorziening van henzelf en van gezellige
buren is er ook  een motorpompje van de sloot naar de
tuinen.
 
Peter heeft een hekel aan dogmatisch  tuinieren, dat het op
een bepaalde  manier “moet” . Hij vind diversiteit en expe-
rimenteren juist altijd interessant.  Hij houdt van gekke
dingen, aparte soorten en aparte smaken en uitproberen
van bijzondere groentes, kruiden en fruit. Hij volgt kritisch
nieuwe manieren van tuinieren en milieuvriendelijk mesten.
 
Hij kan niet zeggen wat zijn lievelingsplant is.  Dat zijn er
teveel en in elk moment van het jaar een andere, afhanke-
lijk van kleur, vorm, smaak en vooral de geuren, van
bloemen en kruiden. Hij houdt in ieder geval veel van rozen
en winterbloeiers.
De tuin is na 24 jaar wel duidelijk gerijpt, met veel planten
en bomen die de tuin nu ook structuur en  hoogte geven.
 
Toen Peter en Freek begonnen op deze tuin was het op
het complex net in geleidelijke overgang: van standaard
volkstuinieren naar meer diversiteit: meer nieuwe Neder-
landers met hun eigen tuinervaringen, meer vrouwen, ge-
zinnen met kinderen en de opkomst van de prosecco-tuin
(d.w.z. na het tuinieren een glaasje op de goede afloop).
Ook zag je de opkomst van permacultuur en biologisch
tuinieren. De “oude volkstuin”, de tuin  als aanvulling op de
dagelijkse kost is niet meer overheersend.
 
Wat betreft Nardinclant: Dat is een landgoed in Laren, wat

recent is opengesteld, met een historische tuin, een bouti-
que hotel en Wellness (zie ook amsterdamgarden.com).
 
In coronatijd  kon hij met zijn tuinclub niet reizen. Hij heeft
toen samen met vrienden en de eigenaren van het landgoed
een tuindag georganiseerd op dit landgoed onder het motto
Armoe & Rijkdom. Dat bestond uit een rondleiding op ons
volkstuinencomplex (voor het eerst), lunch en daarna een
rondleiding op Nardinclant (ook voor het eerst).  Sindsdien
zijn er regelmatig rondleidingen op Nardinclant en eind
augustus, begin september op ons volkstuinencomplex. Die
doet Peter samen met Carolina Koopman.
 
Als je Peter tegenkomt, bijvoorbeeld op zaterdag, en je bent
niet alleen een tuinhuurder, maar je hebt ook belangstelling
voor kennis delen over de tuin of andere zaken , dan raak
je vast met hem aan de praat en vraagt hij je gegarandeerd
of je in zijn tuin rondgeleid wil worden. Daarbij laat hij je van
alles ruiken of proeven en ga je vaak weg met een stekje
of een plantje. Het kan ook  gebeuren dat hij  een foto van
jou maakt  in zijn met rozen begroeide prieel voor op soci-
ale media. Dit ter promotie van het leuke en ontspannende
moestuinieren!
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Het is verstandig de plantjes in ieder geval voor half sep-
tember in de grond te zetten, de bloemetjes er af te halen
en te voorzien van een kleine gift (patent)kali (ca. 10 gram/
plant) voor een betere beworteling en om beter de winter
door te komen, dit alles volgens de kweker.  Geef niet zo
veel stikstof (N). Pas in het voorjaar (matig) mest geven en
nog wat kali of gebruik de speciale aardbeienmest. Heel
veel informatie over de aardbeienteelt vindt u op de websi-
te van de kweker http://kweduivenvoorden.nl/index.php of
die van de VTV Oud-Beijerland https://www.vtv-obl.nl/
aardbeien.html
 
Hans Mobach
 

Aardbeien? Die
kweek je toch zelf?
Of heb je liever een
pesticidencocktail?
 
U kunt weer via de VTV Naarden aardbeiplantjes bestellen
bij onze vaste kweker Erwin Duivenvoorden. U heeft de
keuze uit maar liefst 29 rassen, verdeeld in vroege, middel-
vroege late en doordragende. Voor de prijs ga je niet naar
het tuincentrum, € 0,70 per stuk.
 
Natuurlijk kunt u ook zelf nieuwe plantjes kweken uit uitlo-
pers. Neem dan wel degene die het dichtst bij de moeder-
plant staan en snijd die pas los als ze goed geworteld zijn.
Iets meer werk maar wel goedkoper. U behoudt in ieder
geval alle raseigenschappen. Gaat u voor het gemak dan
kunt u plantjes kopen.
 
Behalve aardbeien levert kwekerij Duivenvoorden ook Pi-
oenrozen in 5 variëteiten, rood, lichtroze, donkerroze, wit
en paars, á € 6 /stuk.
Ook kunt u speciale aardbeienmest kunt bestellen, zowel
biologische als  niet-biologische.  Het speciale eraan is dat
het kaliumgehalte erg hoog is, waar aardbeien behoefte
aan hebben. U kunt natuurlijk ook Culterra matig geven en
extra kali (in de vorm van patentkali of vinassekali) waarmee
u goedkoper uit bent. 
 
De bestellijst vindt u in deze nieuwsbrief. Iedereen met een
e-mailadres krijgt de lijst ook nog toegestuurd. Ook liggen
ze in de winkel voor wie niet beschikt over e-mail, dus za-
terdags tussen 9.30 en 12 u afhalen.  Ze dienen uiterlijk 5
augustus ingeleverd te worden in onze brievenbus of in de
kantine of bij Hans Mobach. NIET DIGITAAL INLVEREN!
Noteer in ieder geval uw e-mailadres, of anders uw tele-
foonnummer. Vanaf 12 augustus worden ze dan, alleen op
zaterdag, uitgeleverd.   
 
LET OP: ALS U BESTELT DAN MOET U ZE OOK (LATEN) AFHALEN
OP 12 AUGUSTUS OF OP 19 AUGUSTUS.

 
We willen er geen drie weken mee zitten. U kunt natuurlijk
vragen aan uw buurman/-vrouw op de tuin of hij/zij de
plantjes bij u op de tuin kan neerzetten en eventueel een
keer water wil geven. Regel het dus.

Ooievaars
De ooievaarspaal staat al heel wat jaren op ons complex.
Als ik (Leona) kijk in het boekje van ons 100 jarig bestaan
zie ik hem al staan toen de kruidentuin werd aangelegd in
2007. Hij zal misschien in datzelfde jaar zijn neergezet,
wellicht ietsje eerder.
Elk jaar kwamen er in het voorjaar weleens ooievaars ge-
zellig buurten en klepperen, maar nooit bleven zij lang. Tot
dit jaar! Om de slagingskans te vergroten werd het nest nog
snel dicht gemaakt door een paar leden en met succes.
Beide ouders broedden om beurten de eieren en wisselden
elkaar af om voedsel te zoeken. Eind mei waren daar dan
de ooievaarsjongen te zien. Er zijn er in ieder geval twee
geteld.
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